
06.01 Είδη ουσιαστικών 

 

 

Κύρια και κοινά ουσιαστικά 

Τα ουσιαστικά τα χωρίζουμε σε κύρια και κοινά.  

Κύρια ουσιαστικά είναι τα ονόματα ανθρώπων, ζώων, κτιρίων, περιοχών κ.λπ. 

Όλα τα υπόλοιπα ουσιαστικά τα λέμε κοινά ουσιαστικά. 

Τα Κοινά Ουσιαστικά δηλώνουν πρόσωπα, ζώα ή πράγματα που ανήκουν στο 

ίδιο είδος ή που δηλώνουν κάποια κατάσταση ή ιδιότητα. 

Βλέπουμε μερικά παραδείγματα.: άνθρωπος, σκύλος, κρεβάτι, δέντρο, 

οικογένεια, κόσμος, λαός, κοπάδι, ελευθερία, ειρήνη, σκέψη, χαρά. χάος: 

 

Τα Κοινά Ουσιαστικά διακρίνονται σε τρεις κατηγορίες : 

• Συγκεκριμένα λέγονται τα ουσιαστικά που δηλώνουν πρόσωπα, ζώα ή 

πράγματα τα οποία είναι αντιληπτά από τις αισθήσεις π.χ.: άνθρωπος, σκύλος, 

κρεβάτι, δέντρο. 

• Αφηρημένα λέγονται τα ουσιαστικά που δηλώνουν ενέργεια, ιδιότητα ή 

κατάσταση και γενικά αναφέρονται σε όντα που τα αντιλαμβάνεται ο άνθρωπος 

μόνο με τη σκέψη του π.χ.: ελευθερία, ειρήνη, σκέψη, χαρά, χάος. 

• Περιληπτικά λέγονται τα ουσιαστικά που δηλώνουν σύνολα προσώπων, ζώων ή 

πραγμάτων π.χ.: οικογένεια, κόσμος, λαός, κοπάδι. 

 

Τι να θυμάμαι όταν γράφω 

Γράφω με κεφαλαίο: 

• τα κύρια ονόματα (Πέτρος, Βερολίνο) 

• τα ονόματα των μηνών (Μάρτιος, Απρίλιος), των ημερών (Σάββατο, Κυριακή) 

και των εορτών (Πάσχα, Χριστούγεννα) 



• τα εθνικά (Έλληνας, Ισπανός) 

• τους τίτλους λογοτεχνικών έργων και έργων τέχνης (το «Άξιον Εστί» του Οδυσσέα 

Ελύτη, η «Νίκη της Σαμοθράκης») 

• τους τιμητικούς τίτλους (π.χ. Εξοχότατος, Μακαριότατος) 
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